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ماجرای پلمب یک مدرسه
 و دانش آموزانِ خانه به دوش

دانش آمــوزانِ خانه به دوش ناتوانی در پرداخت اجــاره مدارس منجر به تکرار 
سناریوی تهدید به تخلیه از سوی مالکان در آستانه سال تحصیلی می شود.تصور 
غالب این اســت که اوضاع آشفته بازار مِلک و مسکن، تنها گریبان خانواده های 
مستاجر را گرفته و رها نمی کند اما واقعیت این است که صدها هزار کسب وکار 
و نهاد خدماتی و آموزشــی و … در این وضعیت بی حساب و کتاب گرفتارند و 
در این میان، شــرایط برای آموزشی ها پیچیدگی خاص خود را دارد.به گزارش 
»ایرنا« مدارس استیجاری یکی از معضلات پنهان عرصه تعلیم و تربیت است و 
گرفتار آمدن هر مدرســه در گیر و دار تخلیه و جابجایی، برهم زننده آرامش و 
ثبات دانش آموزان، معلمان و والدین و روند تعلیم و تربیت و البته آفتی دردناک 
برای خاطرات دوران مدرسه است.یکی از این مدارس در پایتخت »سرواندیشان 
آفتاب« است که پس از 25 سال فعالیت و به واسطه خلاهای قانونی پلمب شد. 
سال ها است ریش گرو گذاشته می شــود تا مالکان مدارس اجاره ای از تصمیم 
خود برای تخلیه مدرسه منصرف شوند و کمی بیشتر با آموزش و پرورش مدارا 
کنند. این ریش گرو گذاشتن در بسیاری از موارد جواب داده است، ولی گروهی 
از مالکان پا در یک کفش کرده  و بر ســر تخلیه ملک خویش ایستاده و عاقبت 
موفق به اجرای حکم شــده اند. دانش آمــوزان خانه به دوش، مدیران مضطرب، 
معلمان ســرگردان و خانواده های نگران سال ها است در چرخه معیوب حیات 
مدارس اجاره ای قرار می گیرند و درســت در روزهایی که باید تمرکزشــان بر 
آموزش و یادگیری باشد درگیر حواشی می شوند.در مدرسه سرواندیشان آفتاب 
۱۳۰ دانش آموز در اردیبهشــت جاری ثبت نام شده اند و مردادماه آزمون های 
مربوطه برگزار شــده و حالا آن هایی که شــهریورماه آزمون دارند نمایی غیر از 
درب پلمب شــده مدرســه و تابلوی کنده شده آن به چشــم نمی بینند.فرشته 
دیهیمی موســس و مدیرمجموعه مدارس سرواندیشان آفتاب که با حکم تخلیه 
مواجه شــده  با اشاره به اینکه برخورد سلیقگی و عدم همکاری ها سبب بروز و 
گسترش بحران در خصوص این مدرسه شده، به ایران مامن می گوید : دبستان 
سرواندیشــان آفتاب ۸ سال اســت در این ملک که در منطقه تهرانپارس واقع 
شــده مستاجر است. امسال مالکان مدرسه مبلغ اجاره بها را به شکلی ناعادلانه 
و بســیار فراتر از سقف اعلام شده از ســوی مراجع ذیصلاح حدود 4۰۰ درصد 
افزایش بالا بردند و با تمام تلاش ما امکان گفت و گوی نتیجه بخش میسر نشد 
و برای حل مساله به مراجع قضایی مراجعه کردیم .او اظهارکرد: با وجود دستور 
کتبی رییس ســازمان مشارکت آموزش و پرورش مبنی بر ادامه کار تا اول مهر 
ماه سال جاری و تعیین تکلیف دانش آموزان، حکم پلمپ  مدرسه همه را دچار 
شــوک کرده است تا جایی که طی چند روز گذشــته افراد بسیاری با مراجعه 
به ما خواستار تعیین تکلیف شــدند با توجه به اتمام مهلت ثبت نام، التهاب و 
درگیری هایــی رخ داده و با اطلاع والدیــن دیگر از موضوع با یک بحران جدی 
مواجه ایم که ممکن اســت ابعاد نامعلومی پیدا کند .یکی از مشــکلات مدارس 
استیجاری به واسطه یک خلا قانونی است که مشکلات مشابه متعددی را باعث 
شده است؛ قانون ممنوعیت تخلیه فضاهای آموزشی که در سال ۷2 تصویب شد 
و بار دیگر در سال ۷۷ تمدید شد و تخلیه این مکان ها را تا پایان سال ۸۰ ممنوع 
کرد. معنی این قانون که قانون دائمی نیست و هر از گاهی برای مدت چند سال 
تمدید می شود این است که ممنوعیت تخلیه فضاهای آموزشی در کشور امری 
موقتی است و مدارس به واسطه همین موقتی بودن باید همیشه در نگرانی به 
سر ببرند، در حالی که این قانون به امنیت روانی میلیون ها دانش آموز و فرهنگی 
مربوط است و باید از وضعی چنین بلاتکلیف بیرون بیاید.به گفته مدیرکل دفتر 
حقوقی، املاک و حمایت   قضایی وزارت آموزش و پرورش  در ســال 96، حدود 
یک هزار مدرسه در کشور استیجاری و ۱۱5 مدرسه هم به شکل مستحق للغیر 
بوده اند که این آمار یک دهه قبل از آن و بنا بر اعلام معاون عمرانی وزیر آموزش 
و پرورش نزدیک به 5هزار مدرسه اجاره ای بوده است و آمار جدیدی هم در این 
باره منتشــر نشده هر چند ایرنا تیرماه پارسال تعداد این نوع مدارس را تنها در 
استان خراسان رضوی هزار و ششصد مدرسه یعنی حدود ۳۰ درصد کل مدارس 
اســتان اعلام کرد.با توجه به بودجه محدود در این زمینه، ناتوانی در پرداخت 
اجاره منجر به تکرار سناریوی تهدید به تخلیه مدرسه از سوی مالکان در آستانه 

سال تحصیلی می شود. 

شناسایی ۲۵۱ نقطه بی دفاع شهری در تهران
مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران از شناسایی 
25۱ نقطه بی دفاع شــهری از بعُد آسیب های اجتماعی در سه ماه نخست سال 
خبر داد و گفت: با مشــارکت کارشناسان واحد آســیب های اجتماعی مناطق 
22گانه شــهر تهران، عملیات رصد نقاط بی دفاع پایتخت صورت گرفته است.

به گزارش روابط عمومي ســازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری 
تهران ، دکتر احمد احمدی صدر اظهار کرد: پس از شناسایی فضاهای بی دفاع 
شهری به شــکل ویژه، پیگیری عملیات بهسازی و امن ســازی این نقاط آغاز 
شد.مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران با بیان 
اینکه تاکنون از 25۱ نقطه ذکر شده، در ۱۱2 نقطه، عملیات پاکسازی، بهسازی 
و امن سازی محیطی از انواع آسیب های اجتماعی انجام شده است، افزود: به طور 
کلی در مدت زمان کوتاهی 44درصد این نقاط از شرایط آسیب زایی خارج شده 
اند.وی با اشاره به اینکه در سال گذشته 2۸۸ نقطه بی دفاع شهری در پایتخت 
شناسایی شدند که از این تعداد 2۰4 مورد تحت عملیات امن سازی و بهسازی 
پاکســازی از وجود آسیب های اجتماعی شدند، افزود: اجرای عملیات بهسازی و 
امن ســازی نقاط بی دفاع شهری پایتخت در فصل بهار با مشارکت معاونت های 
خدمات شهری و شهرسازی شهرداری تهران انجام شده و در این راستا اقدامات 
قابل توجهی صورت گرفته است.دکتر احمدی صدر تصریح کرد: در دوره مدیریت 
شهری فعلی تا کنون ۷22 فضای بی دفاع شهری امن سازی شده اند که از این 
آمار ۱۱2 مورد در سه ماه نخست سال جاری انجام شده است.بر اساس گزارش 
روابط عمومی سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران، وی  در 
پایان خاطرنشان کرد: شهروندان می توانند نقاطی که به نظر می رسد فضای بی 
دفاع شهری است را به سامانه ۱۳۷ گزارش دهند تا با شناسایی و رصد از سوی 

کارشناسان، مورد امن سازی و بهسازی قرار گیرد.

برای نظافت و پاک سازی شهر
 و تحقق مطالبه شهروندان با کسی تعارف نداریم

ســازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران قصد دارد در راستای ایجاد تحول در 
وضعیت نظافت و نگهداشت شهر پیمانکاران فعال فعلی و آن دسته از شرکت هایی 
که توان ارائه خدمت شایسته به شهروندان را دارند، مورد رصد و ارزیابی قرار دهد.
به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری تهران، باتوجه به برخی کاستی ها در ارائه خدمات نظافتی و پاک سازی 
معابر و ثبت انتقادات شهروندان در سامانه ۱۳۷، رضا محمدی مدیرعامل سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری تهران اعلام کرد:  برنامه ریزی های لازم برای نظافت 
و نگهداشت محله محور انجام شده و هر محله از محلات ۱2۳ گانه شهر تهران 
علاوه بر نظافت روزانه و عادی خود به صورت قطعی یک بار در هفته به صورت ویژه 
مورد نظافت و شستشو قرار می گیرد.رضا محمدی ادامه داد: به منظور تحقق این 
امر و ایجاد تغییروتحول در وضعیت نگهداشت و ارتقای سطح کیفی نظافت شهر 
نیازمند بازنگری دقیق و جدی عملکرد پیمانکاران این حوزه هستیم. دراین رابطه 
پیمانــکاران فعلی فعال در مناطق را از لحاظ عملکــرد و همچنین از نظر توان 
اجرایی، کامل بودن ناوگان ماشــین آلات و پرســنل خدماتی مورد رصد و پایش 
قرار می دهیم. این کار شــروع شده اســت و پیمانکاران فعلی و پیمانکارانی که 
پتانسیل و اســتعداد انجام و ارائه خدمت در ســطح مطلوب را دارند می توانند 
به سازمان مدیریت پســماند مراجعه و مدارک  و مستندات خود را ارائه دهند.
باتوجه به مطالبه به حق مردم، وظایف ذاتی ســازمان و همچنین تأکید شهردار 
تهران مصمم هستیم که به زودی تغییراتی را در نحوه نظافت و پاک سازی شهر 
اعمال کنیم که آغاز طرح نظافت »محله محور » و ارائه آدرس های قابل پایش آن 
برای تمامی شهروندان بر روی سامانه های سازمان مدیریت پسماند و شهرداری 
تهران گام اول این اقدامات بود. در گام مهم بعدی و برای رســیدن به شــرایط 
مطلوب نظافت شــهر طی 6 ماه آینده نیاز به بازنگری در انتخاب و همکاری با 
پیمانکاران داریم. رصد و پایش پیمانکاران توســط ســازمان مدیریت پسماند با 
جدیت و دقت انجام می شود تا این عزیزان به عنوان بازوی اصلی شهرداری برای 
نگهداشت و نظافت شــهر از توان فنی و اجرایی لازم برخوردار باشند.وی افزود: 
برای تحقق خواسته مردم و مطالبات به حقشان با هیچ کس تعارف و عقد اخوت 
نداریم و اگر پیمانکاری نتواند در ارزیابی های میدانی رتبه مطلوب و قابل قبول را 
اخذ کند  و یا در بررســی عملکرد فعلی آنها در مناطق ضعف و نارضایتی وجود 

داشته باشد، با او قطع همکاری خواهیم کرد.

آموزش

شهری

معاون وزیر آموزش و پرورش خبر داد

کسب ۷۰ درصد رتبه های تک رقمی کنکور توسط »سمپادی ها«
ماجرای شکایت از سمپاد چیست؟

وزیر بهداشت اعلام کرد

فرصت ۶ ساله برای ترمیم جمعیت کشور

رئیس سازمان غذا و دارو، در واکنش به تأخیر 
بانک مرکزی در تأمین ارز تجهیزات پزشکی، 
توضیحاتی داد.به گزارش خبرنگار مهر، موضوع 
تأمین به موقع ارز کالاهای استراتژیک همچون 
دارو و تجهیزات پزشکی، می بایست در اولویت 
بانک مرکزی باشــد. زیرا، تأخیر در تأمین ارز، 
می توانــد بیماران را دچار اســترس کند و در 
نهایت، روند درمان دچار مشــکل شــود.آنچه 
مسلم اســت، ســازمان غذا و دارو، به عنوان 
متولی بازار دارو و تجهیزات پزشــکی، همانند 
یــک حلقه در زنجیره تأمین عمل می کند که 
می تواند بین تأمین کنندگان و بانک مرکزی، 
ایجاد ارتباط نماید. اما، نکته مهم در این بین، 
تخصیص به موقع ارز اســت که بر عهده بانک 

مرکزی است.
سیدحیدر محمدی، در پاسخ به سوال خبرنگار 
مهر مبنی بر اینکه عنوان می شــود ارز مورد 
نیاز تجهیزات پزشــکی از طریق بانک مرکزی 
با تأخیــر تأمین می شــود، گفــت: ارز دارو، 
شیرخشک و تجهیزات پزشکی، با هم به بانک 
مرکزی ارسال می شود و تفاوتی بین آنها وجود 
ندارد.وی افزود: در حال حاضر همه لیست های 
ارزی کــه از طــرف تأمین کنندگان ارســال 
می شود، مورد بررسی قرار می گیرد و بر اساس 

اولویت ها، تأمین می شود.
حیــدری گفــت: ممکــن اســت، برخــی 
درخواست ها در اولویت تأمین ارز نباشد، مثل 
تجهیزات زیبایی. اما، سازمان غذا و دارو، قطعاً 
برای اولویت ها، هیچ تبعیضی قائل نمی شــود.
رئیــس ســازمان غــذا و دارو، در واکنش به 
گلایه انجمن ها از اینکه سازمان با تشکل های 
خاص جلســه هم اندیشی و هم فکری برگزار 
می کند، افزود: ما به طور منظم با اتحادیه ها و 
انجمن ها اعم از تولید کنندگان، واردکنندگان 
و تأمین کنندگان تجهیزات پزشــکی، جلسه 
داریم و اولویت ما در برگزاری این جلســات، 
تولید کنندگان هستند.در همین حال، علیرضا 
چیذری مدیر اجرایی انجمن مرآت، در گفتگو 
با خبرنگار مهر، ضمن قبول برخی از اظهارات 
رئیس ســازمان غــذا و دارو در خصوص روند 
تأمین ارز تجهیزات پزشــکی، گفــت: اینکه 
رئیس سازمان غذا و دارو گفته است که تأمین 
ارز بر اساس اولویت ها صورت می گیرد، کاملًا 
درست اســت.وی با گلایه از بانک مرکزی که 
بهداشت  وزارت  تمامی خواسته های  نمی تواند 
که کاملًا قانونی و به حق اســت، تأمین کند، 
افزود: مثلًا اینکه هر ماه نمی تواند ۳۰۰ میلیون 
یورو بدهــد و در 4 ماه گذشــته عقب افتاده 
أســت، یک ضربه بزرگ بــه تأمین کنندگان 
اســت و گاهاً باعث بروز کمبودهایی می شود 
که وقتی آنها را ســفارش می دهیم، چند ماه 
طول می کشــد تا تأمین شود.این فعال صنف 
تجهیزات پزشــکی ادامه داد: بانک مرکزی در 

4 ماه گذشــته خوب عمل نکرده و باعث شده 
بیماران خاص، از ســازمان غــذا و دارو انتقاد 
کنند. چون همه این مشــکلات را از چشــم 
ســازمان می بینند.وی افزود: همین وضعیت 
را بیماران در بعضــی از تجهیزات مثل پروتز 
زانــو و کالاهای قلبی، به ســازمان غذا و دارو 
و اداره کل تجهیزات پزشــکی ربط می دهند. 
در حالی که ســازمان غــذا و دارو و اداره کل 

تجهیزات پزشــکی، لیست را فرستاده اند، ولی 
بانک مرکزی به دلایلــی؛ تعهدات خودش را 
به موقع انجام نداده و متأســفانه کمبودهایی 
پیش می آید که منشــأ آن بــه عدم تأمین به 
موقع ارز از ســوی بانک مرکزی باز می گردد.
چیذری ادامه داد: تأخیــر در تأمین ارز، گاهاً 
باعث می شود ماده واسط، ماده اولیه، تجهیزات 
و…، تأمین نشود و در نتیجه، زنجیره درمان 

آن بیماری دچار مشکل شود. 
مثلًا، اگر برای پروتز زانو، ماده پلیمری تأمین 
نشــود؛ یک ســال تولید آن طول می کشد و 
اگــر 4 ماه دیرتــر ارز تأمین شــود، دیگر به 
درد نمی خورد.مدیر اجرایی انجمن مرآت، در 
خصوص قیمت گذاری هــا و تغییر قیمت ها، 
گفت: چــون قیمت گذاری ها و تغییر قیمت ها 
مســتقیماً با نظــرات انجمن ها، تشــکل ها و 

تعادل  موُسسات ســنجیده نمی شــود؛ گاهاً 
اصولاً  افزود:  نمی شــود.چیذری  برقرار  خوبی 
قیمت گذاری دســتوری، نه تکلیف است، نه 
مناســب این نوع تجارت نیست و بهتر است 
تشــکل ها، مؤسســات و انجمن ها در جلسات 
قیمت گــذاری، صاحب نظــر و صاحب رأی 
بشوند تا تعادل و توازن پیش بیاید و از تعارض 

منافع جلوگیری شود.

معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان 
ملی پرورش اســتعدادهای درخشــان، گفت: 
بــه طور میانگیــن ۷۰ درصــد رتبه های تک 
رقمی کنکور و نیز ۷۰ درصد رتبه های زیر هزار 

کنکور، دانش آموزان سمپادی هستند.
 به گزارش ایسنا، الهام یاوری درباره نخبه پروری 
و نظام آموزشی و تعداد دانش آموزان سمپادی 
اظهار کرد: تعداد دانش آموزان ســمپادی پایه 
هفتم تا دوازدهم، در مجموع بیشــتر از ۱2۰ 
هزار نفر و کمتر از ۱۳۰ هزار نفر است. این در 
حالیســت که تعداد کل دانش آموزان آموزش 
و پرورش در مقطع هفتم تــا دوازدهم حدود 
هشت میلیون نفر است.وی با بیان اینکه حدودا 
بودجه سمپاد ۱۰۰ میلیارد است، توضیح داد: 
این بودجه برای ســتاد ســمپاد است و شامل 
پرداخت حقوق و دســتمزد کارکنان ســتاد و 
برگزاری فوق برنامه هایی اســت که حجم آنها 
زیاد است و ســتاد برای مدارس برنامه ریزی 
و اجــرا می کند.هیچ ســهمی از آن به مدارس 
سمپاد نمی رسد. در واقع مدارس سمپاد هیچ 
بودجه ویژه ای ندارند. حتی سرانه ای که مدارس 
معمولی و دولتــی دریافت می کنند را مدارس 

سمپاد دریافت نمی کنند و از بودجه های تجهیز 
و تعمیر هم ســهم کمی دارند. می توان گفت 
سرانه دانش آموزان تیزهوش در کشور ما صفر 
اســت.معاون وزیر آموزش و پرورش همچنین 
در بخش دیگر سخنان خود افزود که در حال 
حاضر می توان گفت خود مردم یا همان خانواده 
دانش آموزان حدود 6۰۰ میلیارد شــهریه به 

مدارس سمپاد پرداخت می کنند.
رئیس ســازمان ملــی پرورش اســتعدادهای 
درخشــان، با اشــاره به مصوبــه اخیر هیات 
دولت در خصوص تحصیل رایگان چهار دهک 
درآمدی اول جامعه در مدارس ســمپاد، خاطر 
نشــان کرد: هنوز زمینه اجرایــی این مصوبه 
محقق نشــده است چراکه مصوبه ای جدید اما 
ارزشمند اســت. قول داده اند برای امسال که 
منابع آن در بودجه دیده نشده است این امر به 
عنوان هدیه ویژه رئیس جمهور پرداخت شود 
که تحول خیلی خیلی مثبتی اســت؛ البته ما 
قبلا هم به این افراد تخفیفات جدی می دادیم 
اما الان خیال خانواده ها راحت و مشــکل حل 
می شود چراکه دغدغه پرداخت شهریه نخواهند 
داشت.وی در بخش دیگر سخنانش یادآور شد: 

در صورت محقق شــدن بودجــه، این مصوبه 
دولت از مهرماه ۱4۰2 اعمال می شود.

۷۰ درصد رتبه های زیر هزار کنکور 
دانش آموزان سمپادی هستند

به گفته یــاوری به طور میانگیــن ۷۰ درصد 
رتبه هــای تک رقمی کنکور و نیــز ۷۰ درصد 
رتبه هــای زیــر هــزار کنکور دانــش آموزان 
ســمپادی هســتند.معاون وزیــر آمــوزش و 
پرورش درباره رتبه های تک رقمی سمپادی ها 
در کنکور نیز یادآور شــد: ما در سال گذشته 
از شهر یاسوج، بروجن، سبزوار، نیشابور، شهر 
بابک و گرگان رتبه تک رقمی کنکور داشتیم. 
این افتخاری خیلی بزرگ برای ســمپاد است 
چراکه انحصــار رتبه های تک رقمی در مدارس 
مرکزنشــین و اســتانهای بزرگ و برخوردار و 
مدارس غیرانتفاعی شکسته شده است.رئیس 
سازمان ملی پرورش اســتعدادهای درخشان 
درباره نحوه ورود به سمپاد بیان کرد: ما در هر 
یک از پایه های دوره دوم متوســطه حدود ۳۰ 
هــزار دانش آموز داریم که از این بین ۱۸ هزار 
و ۷۰۰ نفر در دوره اول وارد ســمپاد می شوند. 
یعنی از پایه ششــم به هفتــم که فقط آزمون 
هوش از دانش آموز گرفته می شود وارد سمپاد 
می شــوند و برای دوره شش ســاله تربیتی به 
ما می پیوندند. از ســوی دیگر حدود ۱۱ هزار 
و 5۰۰ نفر در دوره دوم متوســطه یعنی پایه 
نهم به دهم به سمپاد می آیند. بخشی از آزمون 
این مقطع آزمون اســتعداد تحصیلی و بخشی 
استعداد تحلیلی اســت. البته سوالات آزمون 
استعداد تحصیلی عمیق و محتاج به استعداد 

و نه حافظه محوری است.
وی بــا بیان اینکه  ما یک دوره شــش ســاله 
پیوسته تربیتی برای بچه های سمپاد طراحی 
کردیم، عنوان کرد: آمارهایمان نشان می دهد 

بچه هایی که از دوره اول سمپاد همراه ما بودند 
به شدت موفق تر هستد. برای مثال ۳ درصد از 
بین کل بچه های سمپادی که در المپیاد جهانی 
مدال آوردند، در دوره اول هم سمپادی بودند. 
واقعا این دوره شــش ساله بهم پیوسته است. 
میانگین ضریب هوشی یا IQ بچه های که در 
دوره ششم پذیرفته می شوند نسبت به کسانی 
که پذیرفته نمی شــوند ۱۰ نمره بالاتر اســت. 
البته این میانگین است و ممکن است خطاهای 
موردی رخ دهد اما نشان می دهد آزمون هایی 

که می گیریم موفق و نه ضعیف است.
یاوری درباره ماجرای شــکایت از ســمپاد در 
دیوان عدالــت اداری، توضیح داد: کســی در 
دیوان عدالت اداری از ســمپاد شکایتی کرده 
اســت مبنی بر اینکه چرا برخــی بچه ها را در 
دوره اول جــذب می کنیــد و اینها را از آزمون 
دوره دوم معاف می کنید؟. البته این شــکایت 
بر اســاس اطلاعات نادرست است اما طی این 
شکایت درخواســت این بوده که بچه ها را در 
پایان ســال نهم از ســمپاد اخراج و دوباره از 
اول دانــش آموز جذب کنید. این امر در هیات 
عمومی دیوان عدالت اداری تصویب شــده اما 
متکی به اطلاعات نادرســت است که در متن 
حکم آمده است. ما تقاضای تجدید نظر کردیم 

و اطلاعات درست را منتقل کردیم.
 امیدواریم در اولین جلســه هیات عمومی که 
تشکیل شود، موفق به تغییر این حکم شویم.
معاون وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه 
این شــکایت و حکم بر پایه اطلاعات نادرست 
شــکل گرفته است، خاطر نشــان کرد: دانش 
آمــوزان پایه دهم ســمپاد کــه از پایه هفتم 
سمپادی بودند، به شرط اینکه معدل ۱۸ داشته 
باشند که خیلی معدل بالایی در سمپاد است، 
می توانند بدون آزمون مقطع دهم در مدارس 

سمپاد ادامه تحصیل دهند. بقیه دانش آموزان 
که معدل زیر ۱۸ کسب می کنند باید از مدارس 
سمپاد بروند و یا اینکه با بقیه دانش آموزان در 

آزمون پایه دهم شرکت کنند.
 رئیس ســازمان ملی پرورش اســتعدادهای 
درخشــان با حضور در شبکه آموزش سیما در 
بخش دیگر این برنامه در پاســخ به پیشنهاد 
یکــی از میهمانــان برنامه در خصــوص قرار 
دادن ســهمیه برای دانش آموزان چهار دهک 
اول به منظــور افزایش حضور این دهک ها در 
مدارس سمپاد، تاکید کرد: در چنین شرایطی 
وقتی دانش آموز با هر سهمیه ای وارد کلاسی 
شــود که بقیه بچه ها از او قوی تر هســتد، با 
سرخوردگی، ناامیدی، تخریب و نیز کند شدن 
کلاس برای بقیه دانش آموزان مواجه می شود. 

از این رو به نظرم این امر ایده خوبی نیست.
 وی دربــاره حمایت ســمپاد از دانش آموزان 
تحت پوشــش کمیته امداد نیــز توضیح داد: 
در دو الی ســه سال گذشته ما ثبت نام دانش 
آموزان کمیته امداد در آزمون سمپاد را رایگان 
کردیم. از سوی دیگر از دوستان در کمیته امداد 
خواهش کردیم قدری بچه ها را با مفهوم تست 

آشنا کنند. 
خودمان نیز دو فعالیت انجام دادیم. اول اینکه 
برنامه تلویزیونی »هوشــیار« ساختیم و سعی 
کردیــم این دانش آمــوزان را با فضای آزمون 
سمپاد آشنا کنیم. سعی کردیم سبک سوالات 
آزمون از ســوالات بازاری کــه می توان آنها را 
با ثبت نام در کلاس ها خرید، متفاوت باشــد. 
این ها باعث شد ما در دو سال متوالی با درصد 
قابل توجه و بیشتر شاهد حضور این بچه ها در 
ســمپاد باشیم. این آمار ســال قبل حدود ۳۰ 
درصد افزایش یافت و امسال حدود 5۰ درصد 

افزایش یافته است.

وزیر بهداشــت با بیان اینکــه در یک تهدید 
جمعیتی به ســر می بریم، گفت: اگر تا 6 سال 
آینده نتوانیم جمعیت را ترمیم کنیم، به سمت 

سالمندی پیش خواهیم رفت.
به گزارش ایســنا، دکتر بهــرام عین اللهی در 
مراســمی که به مناســبت روز خبرنگار برگزار 
شــد، خبرنگاری را هنر و خبرنگار را هنرمند 
خوانــد و گفت: مانند حوزه پزشــکی که یک 
جراح هنرمند است و با هنر خود می تواند جان 
انســان ها را نجات دهد.وزیر بهداشــت با بیان 
اینکه بسیاری از کشــورهای همسایه خواهان 
درمان در جمهوری اســلامی ایران هســتند، 
افزود: به این ترتیب است که شکل های مختلف 
توریسم سلامت را شاهد هستیم و بسیاری از 
کشورها درخواست دارند از امکانات جمهوری 
اسلامی  ایران در حوزه سلامت استفاده کنند؛ 
به عنوان مثال می توان به دانشــگاه ســبطین 
عراق اشــاره کرد که به عنوان اولین دانشــگاه 
علوم پزشکی ایران در خارج از کشور و با هزینه 

۱۰۰ درصدی خود عراق در کربلا تاسیس شد. 
بنابراین در سفرهایمان عمدتاً درخواست هایی 
در رابطه با نیروی انســانی و دارو و تجهیزات 
از ایران مورد مطالبه است.وی افزود: همچنین 
در ســه سال اخیر امتحان بزرگی را در مسئله 
کرونا داشتیم؛ یک عامل خارجی که برای همه 
کشورها یکسان بود و این ویروس نشانگر قدرت 
حوزه ســلامت هر کشــور در مقابله با آن بود.
وی افزود: ما در شرایطی با این ویروس مواجه 
شــدیم که تحریم های ناجوانمردانه نیز برای 
کشورمان اعمال می شــد؛ علی رغم همه این 
فشــارها در کرونا هم مردم وارد صحنه شدند 
و بیماری مدیریت شد. در زمینه واکسیناسیون 
شــاهد بودیم که روزی یک میلیــون و 6۰۰ 
هزار تزریــق با حمایت مردم و ســازمان های 
مردمی انجام شد؛ تا آذر ۱4۰۰ نزدیک به ۱22 
هزار فوتی ناشــی از این بیماری داشتیم اما از 
زمانی که واکسیناسیون به حد قابل قبول رسید 
تا به امروز 24 هزار فوتی داشته ایم که عمده آن 

هم مربوط به زمانی بود که هنوز واکسیناسیون 
در کشــور تکمیل نشده بود و این کاهش آمار 
فوتی یک موفقیت بزرگ برای حوزه ســلامت 
بود.وزیر بهداشــت اقدامات کشــور در حوزه 
تولید واکســن های کرونا نیز را نیز مورد اشاره 
قــرارداد و گفت: تنها کشــوری که در منطقه 
توانســت 6 نوع واکسن در پلتفرم های مختلف 
تولید کنــد، ایران بود و امــروزه تعداد زیادی 
واکســن نیز ذخیره داریم و این موضوع قدرت 
جمهوری اسلامی ایران را نشان می دهد.وی به 
طرح سلامت خانواده در وزارت بهداشت اشاره 
کرد و گفت: اگر می خواهیم به مقوله ســلامت 
بپردازیم باید مقوله ســلامت را از خانواده آغاز 
کنیم . در قالب طرح سلامت خانواده برای هر 
کد ملی یک پرونده ســلامت تشکیل خواهد 
شد. این پرونده سلامت پایه است و اگر کسی 
بیمار شــود و در این قالب به پزشک خانواده 
مراجعه کند، تمام اقدامات در پرونده وی ثبت 
می شــود و در صورت ارجاع به متخصص نیز 

اقدامات توســط متخصص ثبت می شود. اگر 
کســی از این مســیر برای درمان خود اقدام 
کند هزینه های بســتری را تا 95 درصد تقبل 
می کنیــم و در برخی مناطق نیز این هزینه ها 
رایگان خواهد بود. در حال حاضر طرح سلامت 
خانواده در 59 شهرستان در حال انجام است.
وی ادامه داد: در قالب طرح ســلامت خانواده 
هم برای بیمار و هم برای پزشک مشوق هایی 
را در نظر گرفته ایم. در عین حال بهترین روش 

برای سلامت انسان ها خود مراقبتی است و در 
این زمینه نیز خبرنگاران بسیار می توانند کمک 
کنند.وزیــر بهداشــت در ادامه صحبت هایش 
به مقوله جمعیت اشــاره کرد و گفت: در یک 
تهدید جمعیتی به سر می بریم، و اگر تا 6 سال 
آینده نتوانیم جمعیت را ترمیم کنیم به سمت 
ســالمندی پیش خواهیم رفت. در این راستا 
قانون جوانی جمعیت تصویب شــده اســت و 

مردم باید برای فرزندآوری تشویق شوند.



رئیس سازمان غذا و دارو توضیح داد

تبعات تاخیر در تامین ارز تجهیزات پزشکی

رئیس کل ســازمان نظام پزشــکی ایران، معتقد است برخی 
بیماران به دلیل شــرایط اقتصادی، درمــان را رها می کنند.
به گزارش مهر، محمــد رئیس زاده گفت: با توجه به وضعیت 
اقتصادی کشــور، برخی از مردم یا از بخشــی از درمان خود 
انصراف می دهند یا به طور کلی به پزشک مراجعه نمی کنند 

و قید درمان را می زنند. 

وی افــزود: پرداخت هزینه های درمانی بــرای برخی از افراد 
چندان کار راحتی نیســت. در همین حــال برخی از جامعه 
پزشکی کشور نیز از تعرفه های پزشکی راضی نیستند. رئیس 
زاده ادامه داد: ســوال این اســت که در چنین شرایطی که 
هم بیماران ناراضی هستند و هم پزشکان، هزینه های درمانی 
چگونه باید مدیریت شــود. رئیس کل سازمان نظام پزشکی 

ایران گفت: خدمات پزشــکی در دنیا، خدمات گرانی اســت. 
اینکــه می گوئیم تعرفه خدمات درمانی باید واقعی شــود، به 

معنای آن نیست که به مردم فشار وارد شود. 
ما ســاختار بیمه ای داریم. بیمه باید این نقش را ایفا کند اما 
به وظیفه خود، خوب عمل نمی کند. ساختار بیمه ای ما کاملًا 

از هم پاشیده است.

رئیس سازمان نظام پزشکی:

برخی بیماران به دلیل شرایط اقتصادی درمان را رها می کنند


